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م(  1270-1226تناولت هذه الدراسة السياسة الداخلية والخارجية لملك فرنسا لويس التاسع )      

الوصاية  Blanche of Castileالذي تولى الحكم وهو طفل صغير، فتولت والدته بلانش القشتالية 

عليه، واستطاعت أن تقض ي على جميع الثورات التي قامت ضده لتثبيت حكمه، وعندما بلغ السن  

القانوني عمل على استقرار الأمن  في بلاده؛ إلى جانب  ازدهار  النواحي العمرانية، والاقتصادية،  

 السلام في القارة  والاجتماعية، والعلمية؛ فبلغت الملكية الفرنسية أقص ى قوتها وهيبتها، كما أحل  

قدره وعدله، وقبلوا  الأوروبية، وارتبط مع ملوكها بعلاقات حسنة، واعترف أولئك  الملوك بمنزلته و 

بينهم؛ ونظرًا لأن الحرب على المسلمين كانت من معتقدات النصارى وتدينهم  فقد قام   به حكمًا 

بحرب المسلمين في حملتين صليبيتين؛ الأولى على مصر وانتهت بأسره ثم إطلاق سراحه  مقابل فدية   

خسارته،   تعويض    
ً

محاولا عكا   الى  فارتد  المسلمون،   عليه  صفوف  قررها  توحيد  على  فعمل 

الثانية  فكانت على تونس فقام بمحاولات  لتنصير   الصليبيين، وترميم أسوار المدن؛ أما حملته 

عة في أيديهم  حتى يحقق مراده  في الوصول إلى مصر عن طريق   أهلها  قبل حربهم ليكونوا أداة طي 

 تونس؛  إلا أن تلك الحملة باءت بالفشل وتوفي أثناءها .

ب الملك لويس بالقديس؟      ما السبب وراء اعتبار    وعلى ضوء ذلك نطرح مشكلة البحث : لماذا لق 

ل في عدائه ضد المسلمين من الحرب العسكرية إلى الحرب   عصره العصر الذهبي لفرنسا؟ لماذا تحو 

ية السابعة  ما أحداث ونتائج حملته على مصر التي أطلق عليها الحملة الصليب  الفكرية)التنصير(؟

ه بحملة إلى تونس  م؟1250عام     م؟1270عام    لماذا توج 

وإلقاء الضوء على  وهدفت الدراسة الحالية إلى توضيح نشأة الملك لويس التاسع وشخصيته.     

فرنسا. بحكم  انفراده  بعد  الداخلية  والممالك    سياسته  الدول  مع  الخارجية  سياسته  وشرح 

ونتائجها. أسبابها   المختلفة  مصر  على  حملته  على   نتائجها.  –حوادثها    –وتوضيح  الضوء  وإلقاء 

  ه على تونس وجعلها حملة تنصيرية لكي يتمكن من تحقيق أهدافه في مصر.حملت



من        العلمية  المادة  استخراج  على  اعتمد  الذي  التاريخي  البحث  منهج  الدراسة  اتبعت  ولقد 

عن   معلومات  أوردت  التي  والموسوعات  والدوريات،  العلمية،  والرسائل  والمراجع،  المصادر 

موضوعها؛ ومن ثم استخدام الأسلوب الوصفي والتحليلي إلى جانب الاستقراء والاستنباط؛ ولذا  

)فالدرا التاسع  لويس  فرنسا  لملك  والخارجية  الداخلية  السياسة  على  الضوء  تلقي  - 1226سة 

 م(.  1270

الدراسة        لهذه  د  مُه  كما  وأهدافه،  الموضوع  أهمية  أبرزت  مقدمة  على  الدراسة  احتوت  ولقد 

م قادة فرنسا وملوكها للحملات الصليبية ضد 1328-987بعرض نبذة عن أسرة آل كابيه ) م(، وتزع 

كِر فيه نسب الملك لو 
ً
يس  المسلمين؛ ثم تناول الفصل الأول لويس التاسع وسياسته الداخلية، وذ

السياسة   على  الثاني  الفصل  ركز  كما  الداخلية.  وسياسته  الحكم،  وتوليه  ونشأته،  التاسع 

السابعة   الصليبيتين  للحملتين  الثالث  الفصل  تعر ض  بينما  التاسع؛  لويس  للملك  الخارجية 

المصادر   ذلك  وتلا  الدراسة،  نتائج  أهم  فيها  فاستُعْرِضت  فقد  الخاتمة  أما  ووفاته؛  والثامنة، 

 اجع والملاحق.والمر 

الصليبية   الحملة  السابعة/  الصليبية  الثالث عشر/الحملة  القرن  /فرنسا/  التاسع  لويس  الملك 

 الثامنة.
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     This study dealt with the domestic and foreign Policy of King louis IX 

of France (1226-1270 AD), Who assumed Power as a young child, 

therefore his mother, Blancher of Castiller, assumed guardianship over 

him and ruled the kingdom as a regent until he reached maturity. During 

Louis’ childhood, she was able to eliminate all the revolutions that took 

place against him to establish his rule.when he reached the legal age, he 

worked on the stability of security in his country, along with the 

Prosperity of the urban ,economic ,social and scientific aspects which 

led the French monarchy to reached its maximum strength and prestige. 

King Louis took advantage of the immense prestige and recognition he 

enjoyed throughout Western Christendom to establish peace in the 

European continent. Since the war against Muslims was one of the 

Christian beliefs, he launched a war against the Muslims in two 

Crusades. The first military expedition was over Egypt and ended with 

his capture. After he was released in exchange for a ransom decided by 

the Muslim, he returned to Acre trying to compensate for his loss, so he 

worked to unite the crusaders, and restore the walls of the cities. The 

second campaign, it was against Tunisia, so he made attempts to 

Christianize its people before embark the war, so that they would be an 

obedient tool in hands until he achieved his goal of reaching Egypt 

through Tunisia. However, that campaign failed and died during it. 

In view of this, we address the problem of the research in the following 

questions: why was King Louis called Saint? What is the reason behind 

his era being considered the golden age of France? why did he shift his 

hostility against Muslims from military war to intellectual war 

Christiansation? What were the events and results of his campaign 

against Egypt, which he called the Seventh Crusade in 1250AD? Why did 

he launch a campaign to Tunisia in 1270AD? Therefore, the Present 

Study aims to clarify the upbringing and personality of King IX. And shed 



view on his domestic Policy after he monopolized the rule of France and 

explain his foreign policy with different countries and kingdoms and 

their results. Explaining his campaign against Egypt, its causes – its 

events- its results. And shed view on hisgoals in Egypt campaign against 

Tunisia and make it missionary campaign so that he can achieve his goals 

in Egypt.  

     The study followed the approach of historical research, which relied 

on the extraction of scientific material from sources and references, 

scientific theses, periodicals, encyclopedias that provided information 

on their subject; and then using the descriptive and analytical method 

along with induction and deduction; therefore, the study sheds light on 

the  domestic  and foreign policy of King Louis IX of France (1226-1270 

AD)  .   

     The study included an introduction that highlighted the importance 

of the topic and its objectives, and also paved the way for this study by 

presenting a brief about the AL-kabih  family (987-1328 ad), and the 

leaders and kings of France led the crusades against Muslims; then the 

first chapter dealt with Louis’ domestic policy, the lineage of King Louis 

IX and his upbringing, and his rein. The second chapter focused on the 

foreign policy of King Louis IX; while the third chapter dealt with the 

seventh and eighth crusades, and his death. The conclusion reviewed 

the most important results of the study, followed by sources, references 

and appendices. 
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